

# Cégep Heritage College

## Why Choose Heritage?

Cégep Heritage College is the only public, tuition-free, Anglophone CEGEP in Western Quebec. Quality education, small classes, a friendly atmosphere and dynamic extra-curricular and social activities make Heritage a great place to study and meet new friends. Graduates of our programs repeatedly stress the educational benefits of learning in an environment where teachers and staff are approachable, understanding and committed to student success. We take pride in satisfied students, and strive to make our students' learning experience rewarding, both academically and socially.

Our main state-of-the-art campus located in Gatineau bordering scenic Gatineau Park, features a gymnasium, comprehensive library, internet café, fitness centre, dance studio, game room, music room, and a 156-seat auditorium. Our spacious campus grounds include a large soccer and rugby field, beach volleyball courts, and are close to biking and hiking paths.

Cégep Heritage College graduates may qualify for advanced standing status at out-of-province universities (credits could be granted to a student for educational experiences or courses undertaken at Heritage – our education advisors can assist students with this).

Our career program graduates are in high demand with a proven track record among employers.

## Regular Programs (leading to a Diploma of College Studies [DEC])

Cégep Heritage College offers a full range of educational choices including advanced general studies leading to university, as well as career-oriented technical studies with hands-on training and co-op opportunities.

### Pre-university Programs (2 years)

- Liberal Arts
- Science
- Social Science (Regular and Commerce profiles)
- Visual Arts

### Career Programs (3 years)<sup>1</sup>

- Accounting and Management Technology
- Computer Science
- Early Childhood Care and Education
- Electronics and Information Technology
- Hotel Management
- NewMedia and Publication Design
- Nursing
- Tourism

<sup>1</sup>All Career Programs at Cégep Heritage College have a Co-op program option (paid career-oriented summer work placements, except for the Nursing program that has a credited internship).

For more information about our Regular Programs, please refer to the Programs and Courses section of our website, or contact Student Services at 819 778-2270 ext. 1320.

## Continuing Education Programs and Courses (Attestation of College Studies [AEC], and more)

Cégep Heritage College's Centre for Continuing Education offers a number of full-time programs leading to an Attestation of College Studies (AEC) in both its Gatineau and Pontiac campuses. Programs are offered on a rotational basis and last approximately one year. They include, for example, programs in Agriculture, Accounting, Bilingual Office Administration, Early Childhood Care & Education, Microsoft Network & Security Administrator and Web and Desktop Programming.

Our Centre for Continuing Education also offers day and evening language courses, customized training for business groups and a variety of professional and personal development courses and workshops.

For more detailed information about our Continuing Education programs and courses, please refer to the Continuing Education section of our website, contact us by phone at 819.778.2270 ext. 2801, or send an email to: [conted@cegep-heritage.qc.ca](mailto:conted@cegep-heritage.qc.ca).

**Your Anglophone CEGEP in the Outaouais**

Gatineau Campus: 325 Cité-des-Jeunes Blvd • Gatineau, QC • J8Y 6T3 • 819 778-2270  
Pontiac Campus : 1259 Rte 148 • Campbell's Bay, QC • J0X 1K0 • 819 648-2567

[www.heritageadvantage.ca](http://www.heritageadvantage.ca)

## Pourquoi choisir Heritage?

Le Cégep Heritage College est le seul cégep anglophone public de l'ouest du Québec. Une formation de haut niveau, de plus petites classes, une ambiance amicale et accueillante et des activités parascolaires sociales dynamiques font du Cégep Heritage College l'endroit idéal pour étudier et faire de nouvelles connaissances. Les diplômés de nos programmes nous indiquent fréquemment comment ils apprécient apprendre dans un environnement dans lequel les professeurs et le personnel sont disponibles, compréhensifs et engagés dans leur réussite. Nous tentons par tous les moyens de faire en sorte que l'expérience d'apprentissage chez nous soit gratifiante, tant au niveau académique que social.

Notre campus principal moderne, situé à l'orée du Parc de la Gatineau, inclut un gymnase, une bibliothèque complète, un café internet, un centre de conditionnement physique, un studio de danse, une salle de musique, une salle de jeux électroniques et un auditorium de 156 sièges. Nos aménagements extérieurs incluent un grand terrain de soccer et de rugby, des terrains de volleyball-plage, et sont près de sentiers de vélo et de randonnée pédestre.

Les diplômés du Collège peuvent obtenir des crédits pour des cours complétés au Collège dans des universités hors province (nos conseillers pédagogiques peuvent aviser nos étudiants à cette fin).

## Programmes réguliers (menant à l'obtention d'un Diplôme d'études collégiales [DEC])

Le Cégep Heritage College offre une vaste gamme de programmes menant à l'obtention d'un diplôme d'études collégiales (DEC). Les choix incluent des études générales avancées menant à l'université, et des études techniques avec opportunités de programmes en alternance travail-études (ATÉ).

### Programmes préuniversitaires (2 ans)

- Liberal Arts
- Science
- Social Science
- Social Science (profils régulier et Commerce)
- Visual Arts

### Programmes techniques (3 ans)<sup>1</sup>

- Accounting and Management Technology
- Computer Science
- Early Childhood Care and Education
- Electronics and Information Technology
- Hotel Management
- NewMedia and Publication Design
- Nursing
- Tourism

<sup>1</sup> Tous les programmes techniques au Cégep Heritage College offrent un programme en Alternance travail-études à l'exception du programme de Nursing qui inclut des champs cliniques crédités.

Pour plus d'information, veuillez consulter la section *Programs and Courses* de notre site Web, ou communiquez avec nous au 819 778-2270 poste 1320.

## Programmes et cours en Formation continue

### (Attestations d'études collégiales [AEC] et plus)

Le Centre de formation continue du Cégep Heritage College offre plusieurs programmes à plein-temps menant à une Attestation d'études collégiales (AEC) à ses campus de Gatineau et du Pontiac. Ces programmes sont offerts suivant un système de rotation et se complètent en approximativement un an. Ces AEC incluent, entre autres, les programmes *Bilingual Office Administration*, *Early Childhood Care & Education*, *Microsoft Network & Security Administrator* et *Web and Desktop Programming*, ainsi que des programmes en agriculture et en comptabilité.

Notre Centre de formation continue offre aussi des cours de langue le jour et le soir, de la formation sur mesure pour entreprises, et une variété de cours et d'ateliers de perfectionnement personnel.

Pour plus d'information, veuillez consulter la section *Continuing Education* de notre site web, appelez-nous au 819 778-2270 poste 2800, ou envoyez un courriel à [conted@cegep-heritage.qc.ca](mailto:conted@cegep-heritage.qc.ca).

**Votre Cégep anglophone en Outaouais**